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Starostův 
sloupek
Prázdniny se postupně 
přehouply do druhé 
poloviny. Asi každý 
z nás cítí, a to nejen 

z důvodu dozvuku hygienických opatření kvůli 
covidu, že jsou opět jiné než ty v uplynulých le-
tech hned v několika ohledech. Po mnoha letech, 
kdy jsme si zvykli na horké tropické letní počasí 
s minimálními srážkami, jsme se v letošním létě 
zatím moc neohřáli a srážková aktivita nás často 
překvapuje svojí četností a vydatností. Topné ob-
dobí se protáhlo až do června. Opakující se 
bouřky, silný vítr a prudké přívalové lijáky způso-
bují celou řadu různých komplikací. Vyvrácené 
stromy, ulámané větve a v důsledku toho neprů-
jezdné ulice, chodníky s naplaveným bahnem aj. 
zaměstnávají pracovníky technických služeb, kte-
rých je stále nedostatek. Vlivem deštivého a tep-
lého počasí roste tráva jako z vody a nasmlou-
vané periodické termíny na pravidelné sečení 
trávy jsou nedostatečné. Než je na jedné straně 
města sečení dokončeno, už je třeba sekáče na ji-
ném místě. I v této oblasti se projevuje palčivý 
nedostatek pracovních sil. Všechny zmíněné fak-
tory způsobují, že je tráva mnohdy přerostlá. 
V rámci možností se snažíme koordinovat sečení 
tak, aby byla preferována zejména frekvento-
vaná místa.
Největší tragédií posledních 50 let byla ničivá pří-
rodní katastrofa na Moravě, která má na svém 
kontě několik lidských životů a mnoho desítek mi-
liardových škod na majetku veřejném i soukro-
mém. Doslova o střechu nad hlavou přišly v dů-
sledku řádění tornáda během několika minut 
stovky lidí. To je v kontextu s výše zmíněnými na-
šimi starostmi naprosto nesrovnatelné. Je to ob-
rovské neštěstí a ohromná tragédie. I proto pra-
chatické zastupitelstvo jednomyslně rozhodlo, 
doslova pár dní po této tragédii v duchu hesla 
„Kdo rychle dává, dvakrát dává“, o zaslání fi -
nanční podpory ve výši 400.000 korun osmi nej-
postiženějším obcím (Lužice, Hrušky, Moravská 
Nová Ves, Hodonín Bažantnice, Týnec, Tvrdonice, 
Mikulčice a středočeské Stebno). Velice mě potě-
šila silná vlna solidarity prakticky ze všech koutů 
naší země včetně nejvyšších státních orgánů. Pře-
jme si, aby se počasí umoudřilo a obdobné tragé-
die se již neopakovaly. 
Hezký zbytek prázdnin.

Martin Malý, starosta města Prachatice

Nad sběrným dvorem stojí moderní střelnice
Během července byla dokončena výstavba malorážkové střelnice, která společně s krytou tunelovou 
střelnicí vznikla nad sběrným dvorem v Krumlovské ulici. Touto stavbou byla završena snaha 
vedení města a Spolku sportovních aktivit Šumava – střelnice Prachatice o vytvoření nového zázemí 
pro sportovní střelce, městskou policii, Policii ČR a další zájemce o rekreační střelbu.
Stavba střelnice byla velmi komplikovaná od samého počátku. Postupně jsme zvažovali několik 
lokalit, které z různých důvodů nevyhovovaly. Nakonec jsme společně se střelci vybrali místo nad 
sběrným dvorem, kde vedle sebe stojí dvě nové moderní střelnice.
První je tunelová krytá střelnice. Zhotovila ji stavební firma SABBIA pro střelecký klub 
za 9 965 351 Kč, vč. DPH. Ten získal na stavbu investiční dotaci 7 109 708 Kč od MŠMT v rámci 
dotačního programu – Podpora materiálně technické základny sportu. Tunelová střelnice je mono-
litní stavbou obdélníkového půdorysu (60,8 × 19,9 m) se sedlovou střechou. Z bezpečnostních 
důvodů nejsou ve stěnách žádná okna ani dveře s výjimkou vstupních vrat a dveří pro nouzový 
východ na severní stěně.
Druhou stavbou je malorážková střelnice, jejímž investorem bylo město Prachatice. Stavbu realizo-
vala firma LUSPOL SE za 7 373 314 Kč, vč. DPH. Finance schválilo zastupitelstvo města v rámci roz-
počtu na rok 2021. Z důvodu nutné koordinace obou staveb bylo možné stavbu zahájit až po dokon-
čení hrubé stavby a osazení střešních vazníků na stavbě kryté tunelové střelnice. Malorážkovou 
střelnici tvoří budova technického zázemí, střelecký přístřešek a výstřelný prostor. Budova technic-
kého zázemí je obdélníková s pultovou střechou, přisedá k ní objekt střeleckého přístřešku, který 
navazuje na budovu technického zázemí. Střelecký přístřešek je odhlučněný akustickou izolací tak, 
aby byly splněny hygienické limity hluku pro nejbližší venkovní chráněné prostory.
V rámci stavby byla vybudována vsakovací nádrž na odvodnění dešťových vod, prodloužen vodo-
vodní a kanalizační řad s přípojkami. Obě střelnice i parkovací plochy mají bezbariérový přístup. 
Vzhledem k tomu, že město získalo směnou s Lesy ČR cestu od sběrného dvora k železniční trati, její 
vyasfaltování výrazně zvýšilo dopravní komfort celé této lokality. Po nutném zkušebním provozu, 
předpokládám, že na přelomu října a listopadu, bude střelnice k dispozici všem zájemcům o stře-
lecký sport.
Věřím, že vybudováním tunelové kryté střelnice jsou odstraněny dlouholeté problémy s hlučností 
na stávající střelnici, která obtěžovala obyvatele části města.

Jan Klimeš, místostarosta města Prachatice

adniční listR
Měsíčník města Prachatice, XXIII. ročník, číslo 8 (srpen 2021)

Karavanová stání
patří k požadavkům příznivců cesto-
vání v obytných vozech. Městský 
architekt doporučil z několika variant 
vybudování parkovacích míst pro 
karavany na parkovišti v Krumlovské 
ulici naproti fi rmě Klima.

Koloběžky s sebou
Vyzýval Staroprachatský a Ostrovský spo-
lek před vítáním léta, které uspořádal 
v sobotu 26. června 2021 ve Starých Pra-
chaticích. Děti čekala kromě jízdy na kolo-
běžkách řada aktivit, v podvečer basketbal 
a pak noční stezka odvahy. 

Nová tunelová krytá střelnice a malorážková střelnice stály včetně DPH dohromady více než 17 milionů korun. Foto z archivu města Prachatice
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Rekonstrukce letního kina

V květnu byla zahájena další z významných staveb v režii města Pra-
chatice. Rekonstrukce letního kina je často diskutované téma a má 
své příznivce i odpůrce. Pokud nenastanou neočekávané kompli-
kace, můžeme se na otevření těšit na začátku příštího léta.
Je hotova většina bouracích prací a staré letní kino již zůstane pouze 
na fotografiích či ve vzpomínkách. Během následujících měsíců 
budeme svědky zrodu jeho moderního nástupce. Vzhledem k pláno-
vané revitalizaci Štěpánčina parku dojde k oživení významné loka-
lity na hranici městské památkové rezervace hned za branami histo-
rického centra. Stavební náklady v tuto chvíli činí 51,8 milionu 
korun včetně DPH. Náklady na audio a video techniku pak 2,9 mili-
onu včetně DPH. Text a foto Jan Plánek

Pravidelné mytí a desinfekce ...
… nádob na směsný komunální odpad ve městě Prachatice a měst-
ských osadách je v letošním roce plánováno od 30. srpna do 3. září 
(pondělí až pátek). Údržbu nádob bude provádět odborná firma 
Otakar Krejčí z Nivnice.
Žádáme občany města, aby neodklízeli nádoby na odpady ihned po 
svozu, ale počkali, až proběhne jejich vymytí a desinfekce speciál-
ním vozem, který pojede za autem sbírajícím odpady. O případné 
změně termínu vás budeme informovat. Prosím, sledujte i webové 
stránky města www.prachatice.eu. Lenka Machartová, odbor ŽP

Hledáme dobrovolníky
Hledáme nadšence historie, 
kteří rádi přiloží ruku k dílu. 
Nadšence,  kteř í  pomohou 
s renovací, popřípadě i s vyba-
vením ŘOPíků v blízkosti města 
v rámci připravované stezky 
„Prachatické ŘOPíky“. Odmě-
nou bude další skvost v podobě 
zrenovované vojenské památky, 
která bude sloužit i jako okénko 

do minulosti. V případě zájmu napište na e-mail jklimes@mupt.cz, 
tel. 388 607 534. Děkujeme za jakoukoliv pomoc.

Jan Klimeš, místostarosta města

Investice a opravy na teplárenské 
soustavě běží na plné obrátky

Prázdninový čas je u většiny tepláren vyhrazen plánovaným opra-
vám a investicím. Seznam akcí, které letos hodláme realizovat, 
je bohatý. Čeká nás např. nové připojení objektu na městskou sou-
stavu zásobování teplem, rekonstrukce výměníku a plynové kotelny, 
pozornost bude věnována i rozvodům tepla a teplé vody.
Mezi první projekty patří nově realizovaná horkovodní přípojka 
do objektu městské správy domů a bytů. Přípojka nahradila doslu-
hující plynovou kotelnu za ekologicky účinný zdroj, výměníkovou 
stanici. Na dalších projektech o připojení na soustavu centrálního 
zásobování aktivně pracujeme. Realizace plánujeme v blízké době.
K novým horkovodním přípojkám lze zařadit i tu k budově 
Komerční banky. Stávající trasa je v havarijním stavu a její opravu 
znemožňuje několikametrový návoz zeminy pod bývalým památní-
kem. Díky použití nového typu plastového potrubí, které je dimen-
zováno na parametry horkovodní soustavy, jsme mohli realizovat 
horkovodní přípojku v nové trase a v rekordně krátkém čase jed-
noho týdne.
Souběžně s uvedenými akcemi probíhá rekonstrukce výměníkové 
stanice na sídlišti Pod Hradbami. Modernizujeme zásobníky na tep-
lou vodu a připravujeme také kompletní výměnu zhruba 300 m 
potrubí. Nekvalitní pozinkovaná ochrana potrubí a značné usaze-
niny způsobené vysokým výskytem železa, komplikovaly život 
nejen nám, ale hlavně našim zákazníkům. Během července a srpna 
se přesuneme mezi ulice Lázeňská a Zlatá stezka, kde plánujeme 
dokončit druhou etapu rekonstrukce horkovodu. Zdejší horkovod 
je veden značným výškovým uspořádáním. Jeho rekonstrukcí zajis-
tíme mimo jiné i správné uložení pevných bodů pro další bezproblé-
mový provoz soustavy. Výměnou teplovodního potrubí budeme 
pokračovat také na sídlišti Na Sadech. Letos zde plánujeme vyměnit 
dalších cca 350 metrů potrubí. 
Mezi poslední projekty letošního léta bude patřit rekonstrukce ply-
nové kotelny v mateřské škole Skalka. Jde o jedinou školku, do které 
dodáváme teplo z plynové kotelny. Stávající kotle mají za sebou 
několik desítek let provozu a z hlediska zabezpečení kvality dodávky 
tepla představují značné riziko. Proto jsme přistoupili ke kompletní 
rekonstrukci kotelny s tím, že do zahájení provozu školky bude vše 
připraveno k provozu.
Děkuji všem za pochopení a toleranci při plánovaných odstávkách 
a uzavírkách komunikací, které často naše opravy a investice dopro-
vázejí. Petr Kolín, jednatel Tepelného hospodářství Prachatice

Sportovní zařízení získalo dotaci
Sportovnímu zařízení Prachatice se podařilo získat od Ministerstva 
průmyslu a obchodu dotaci ve výši 1 266 160,– Kč, a to na základě 
žádosti podané 16. dubna 2021 v rámci programu na podporu pod-
nikatelů postižených celosvětovým šířením onemocnění covid-19 
(výzva byla vyhlášena 29. března 2021).
Tato dotace velmi pomůže organizaci lépe zvládnout situaci, kdy 
musela všechny provozy na dlouhý čas zcela uzavřít. Je poskytována 
podnikatelům a organizacím, kterým v důsledku pandemie nemoci 
covid-19 či boji proti ní razantně poklesly tržby. Smyslem dotace je 
kompenzace vzniklých nákladů za účelem pokračování v podnika-
telské činnosti. Karel Dvořák, ředitel SZ PT, p. o.

V Husinecké ulici bezpečněji
Koncem června byla v předstihu dokon-
čena rekonstrukce chodníku v Husi-
necké ulici. Touto lokalitou projde 
denně několik stovek občanů z celého 
sídliště. Rozšířením chodníku se zvýšila 
především bezpečnost chodců na této 
frekventované ulici a možnost bezpro-
blémové zimní údržby. Chodník byl 
opraven v délce 99 m, jeho okraje s při-
lehlým svahem jsou zabezpečeny pali-
sádami. Došlo k výměně a doplnění 
hmatových pr vků  pro slabozraké 
a nevidomé. Podařilo se zkrátit přechod 

pro chodce, doplnit jeho nasvětlení, vyměnit stávající veřejné osvět-
lení a upravit přístřešek pro kontejnery na odpad. Stavbu provedla 
stavební firma HUKO s. r. o., celkové náklady činily 1 136 857 Kč.

Jan Klimeš, místostarosta města, foto Jaroslav Novák

Napojení nového plastového potrubí k budově Komerční banky. Foto Pavel Hraba
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V čem je pro podnikání výjimečný prachatický region a jak ho ovliv-
nila covidová doba? Zamýšlí se Václav Franz, jednatel společnosti 
PERSEID.CZ s. r. o. a předseda rady oblasti Jihočeské hospodářské 
komory Prachatice.

V Jihočeské hospodářské komoře působíte od roku 2002. Co se 
za tu dobu v regionu změnilo?
Změna je především ve struktuře podnikání místních i zahraničních 
firem a s tím i v požadavcích na pracovní sílu. V posledních letech 
řešíme situaci, že nám mladí lidé odcházejí do větších měst a sna-
žíme se to společně s vedením měst řešit. S tím je spojen i fakt, že je 
řada místních firem závislá na zahraničních pracovnících, aby 
vůbec mohla plnit své výrobní programy. To je se stárnoucí populací 
v regionu věc, která mě znepokojuje.

V čem je prachatický region z hlediska podnikání výjimečný?
Každý okres má svá jedinečná specifika. Nejen složením podnikatel-
ské infrastruktury, ale i mentalitou zaměstnanců. V našem příhra-
ničí je znát vliv zahraničních investorů, kteří tu vystavěli své pod-
niky i kvůli nižší ceně pracovní síly. Tyto rozdíly se však v dnešní 
době postupně smazávají, což může mít za následek jejich odchod 
z regionu.

S jakými nejčastějšími problémy se region potýká?
Kromě zmiňované závislosti na zahraničních pracovnících je 
to infrastruktura. Dostat se s kamionem do Prachatic od hranic 
nebo třeba i z Vodňan je, zvláště v zimním období, velmi složité. 

Problémem je také více než 30 let plánovaný obchvat Prachatic, 
který se stále nedaří zrealizovat. Z hlediska dopravní infrastruktury 
je na tom mnohem lépe oblast okolo Vimperka.

Jak jsou na tom firmy na Prachaticku v této nelehké době?
Na začátku covidu ubylo několik desítek, možná stovek, zahranič-
ních pracovníků, kteří se museli vrátit zpět do své země, a tak 
výrobní firmy musely své programy přizpůsobit počtu zbylých 
zaměstnanců. Nejvíce postiženými podniky, které musely propouš-
tět, jsou podniky v gastronomii, cestovním ruchu, službách a malo-
obchody. Věřím, že se vše brzy vrátí do normálu a stav zaměstnanců 
se stabilizuje.

Sám jste podnikatel, dopadla na vaši firmu PERSEID.CZ korona-
krize?
Myslím si, že je poptávka po našich službách stabilní, protože bez-
pečnostní a úklidové služby se zahrnutím správy objektů jsou 
potřeba stále. Velká poptávka je nyní po našem pultu centralizované 
ochrany s napojením na elektrické požární signalizace. Problémem 
byly spíše karantény našich zaměstnanců, kdy jsme museli vymýš-
let krizové plány na zajištění služeb našim zákazníkům.

Co byste na závěr vzkázal podnikatelům?
Velmi si vážím toho, že přečkali covidovou dobu. To, co podnikatelé 
dokázali překlenout v tomto těžkém období, je neuvěřitelné. Držím 
jim palce a věřím, že bude líp.

Kateřina Třísková, ředitelka JHK Prachatice

Jsme rádi, že jsme po několik měsíců, jako pomoc společnosti v čase 
pandemie, dobrovolně sloužili veřejnosti antigenním testováním 
v prachatickém hospici. Klíčovým úkolem pro hospic ovšem není 
testovat, ale dobře pečovat o umírající pacienty. Naše síly nejsou 

nekonečné. Jsme již docela obyčejně vyčerpaní a potřebujeme si 
odpočinout. Objednávky na testování nepřijímáme. Prosíme, nete-
lefonujte a dopřejte sestřičkám nabrání sil. Děkujeme za pochopení.

Robert Huneš, ředitel Hospice sv. Jana N. Neumanna, o. p. s.

Město opravilo baštu nad soudem
Stavební firma HUKO s. r. o., 
coby zhotovitel vybraný ve 
výběrovém řízení, v průběhu 
dubna až července opravila 
vnitřní stranu a korunu zdiva 
bašty na rozhraní zahrady 
za domem čp. 149 v Neumann-
ově ulici a parku při Hradební 
ulici nad budovou okresního 
soudu. Bašta je součástí středo-
věké hradební zdi okolo histo-
rického centra města, jejíž prů-
běžné údržbě se město dlouho-
době věnuje. Připomínáme, 
že údržba vnějšího povrchu 
zdiva proběhla roku 2016. 
Bašta kruhového půdorysu 
vnějšího dolního průměru 
cca 11 m dosahuje vůči parku 
výšky zhruba 9,5 m. Šířka 

zdiva koruny činí až 1,7 m. Přístupná je jen ze zmíněné zahrady.
Vnitřní líc zdiva byl kompletně nově přespárován maltou zatřenou 
do líce kamenů s předchozím přezděním rozvolněných částí. 
Obdobné práce byly provedeny na koruně zdiva, která byla navíc 
shora nově překryta olověným plechem, navazujícím na stávající 
plechovou krytinu zapuštěné střechy, která sama dokonale nebrá-
nila zatékání do interiéru bašty. Také došlo k odstranění vegetace 
rostoucí ze zdi.
Náklady dosáhly 720 tisíc korun, příspěvek z Programu regenerace 
městských památkových rezervací a městských památkových zón 
Ministerstva kultury činil 260 tisíc Kč.

Antonín Jurčo, odbor stavebně správní a regionálního rozvoje
Foto Dana Marková

Podnikatelé z Prachaticka v covidové době obstáli

Do hospice v srpnu na testování nechoďte

Na Horním náměstí jsou nově
kontejnery na použitý textil

To, že v Prachaticích třídíme textil, není žádnou novinkou. Jen 
za loňský rok občané odložili do oranžových kontejnerů 
71,5 tuny použitého textilu, obuvi a hraček.
Nově ke stávajícím čtyřem kontejnerům přibyl ještě jeden, 
a to na parkovišti na Horním náměstí. Další jsou v ulici Krumlov-
ská v boxu před OC Kaufland, na manipulační ploše před sběr-
ným dvorem a v ulici Budovatelská na parkovišti u č. p. 1119 
(vedle bývalé prodejny nábyteku). Jejich obsluhu zajišťuje zdarma 
charitativní organizace Diakonie Broumov, která se snaží většinu 
věcí využít k humanitárním účelům. Žádáme proto občany, 
aby do kontejnerů odkládali pouze věci, které lze ještě použít 
a ostatní nepoužitelné věci (děravé, roztrhané, nefunkční) ode-
vzdali jako odpadní textil do sběrného dvora v Krumlovské ulici. 
Pro připomenutí, jaké věci je možné do oranžových kontejnerů 
odevzdat?
Do kontejnerů lze odkládat veškeré oblečení, dále lůžkoviny, pro-
stěradla, ručníky, utěrky, záclony, peří, péřové a vatované při-
krývky, polštáře, deky, spací pytle, obuv – svázanou, aby se páry 
nerozhodily, tašky, kabelky, batohy a plyšové hračky. Vše musí 
být suché, zabalené do tašek, tak aby se věci při přepravě nepo-
škodily! Lenka Machartová, odbor životního prostředí

Prachatické pianino
Až do konce srpna si mohou milovníci hudby zahrát na prachatic-
kém náměstí na veřejné pianino. Najdou ho v podloubí tzv. Bozkov-
ského domu č. p. 184 a je přístupné od 10.00 do 22.00 hodin. Pia-
nino zapůjčila ZUŠ Prachatice.

Vlaďka Blažíčková, odbor kultury, školství a cestovního ruchu
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Nepravda o výstavě
Článek Živé Prachatice informují, uveřejněný v červencovém Rad-
ničním listu, obsahuje zásadní nepravdivou informaci o výstavě 
„O hodnotě kulturního dědictví Běloruska“.
Pominu-li politický nadhled pana zastupitele Jakuba Nepustila 
(nemám žádné ambice toto téma zde nijak rozvíjet), musím vyvrátit 
jím uvedený fakt, že citovaná výstava byla v Zimní zahradě realizo-
vána ve spolupráci s Velvyslanectvím Bělarus v Praze. Není 
to pravda. Zmíněná výstava od počátku byla zajišťována pouze 
ve spolupráci s organizátorem výstav Kulturní dědictví UNESCO 
Jiřím Králíkem. Nad touto výstavou kromě pana starosty převzal 
záštitu senátor Parlamentu ČR Tomáš Fiala (ODS), který se osobně 
zúčastnil derniéry. Jediná komunikace, která proběhla z mé strany 
s velvyslanectvím, byla komunikace se zástupkyní litevského velvy-
slanectví, která tlumočila zájem litevské strany o zapůjčení panelové 
výstavy. Se zmíněným Velvyslanectvím Bělarus jednáno nebylo.

Jiřina Dolejšková, t. č. důchodkyně

Živé Prachatice informují
Na posledním jednání zastupitelstva města jsme podpořili revitali-
zaci Štěpánčina parku. Jedním z našich cílů totiž je, aby v Prachati-
cích vznikala kvalitní veřejná prostranství, kde se budou občané 
města cítit dobře a budou zde rádi trávit volný čas. A takovým pro-
storem v současnosti bohužel zmiňovaný park není, naopak – jedná 
se o zanedbané a dlouhé roky opomíjené místo, které přitahuje van-
daly a v žádném případě neláká k posezení.
Projekt revitalizace vznikl z architektonické soutěže, jedná se o kva-
litní návrh, který plně respektuje historii a původní důstojnost 
parku, jež známe ze starých fotografií. Na sociálních sítích bylo kri-
tizováno především načasování, s ohledem na nákladnou rekon-
strukci letního kina (se kterou dlouhodobě nesouhlasíme a nepova-
žujeme ji za šťastnou). Nicméně myslím, že to nemůže být bráno 
jako překážka dalších důležitých akcí a že tím, že vedení města neu-
vážlivě investovalo do rekonstrukce naprosto zbytného letního 
kina, budeme rezignovat na řešení dalších palčivých problémů 
ve městě. Pevně věřím, že revitalizaci parku v budoucnu občané 
ocení. Barbora Koritenská, zastupitelka města (Živé Prachatice)

Senior country klub SENSEN
… se aktivně připojí ke sbírce pro jižní Moravu, konkrétně pro 
domov seniorů v Hodoníně. Právě v tomto poničeném domově 
S-Centrum naši tanečníci v roce 2020 tančili s velikým úspěchem 
místním seniorům. Obdivovali jsme nádhernou a nadčasovou archi-
tekturu tohoto domova se zajímavým několikapatrovým atriem. 
Teď je vše poničené … Jak bude pomoc vypadat? Ve Štěpánčině 
parku pořádáme 7. srpna od 16.00 vystoupení s country skupinou 
Husmen z Husince a našimi country kamarády z okolí. Výtěžek akce 
pošleme právě na účet domova seniorů S-Centrum Hodonín.

Karel Hrůza, Senior country klub SENSEN Prachatice

DOLEJ SI v Prachaticích
V rámci projektu Klimatická Škola pro udržitelný život jsme 
s Montessori třídou Osmáci zavedli v mnoha prachatických kavár-
nách, obchůdcích, na úřadě a dalších podnicích hlavně kolem 
náměstí projekt DOLEJ SI. Jeho myšlenkou je, abychom omezili 
obrovskou spotřebu PET lahví a jiných odpadů z nápojů a také, 
aby lidé více pili kohoutkovou vodu místo nezdravých slazených 
nápojů. Proto si v podnicích označených samolepkou DOLEJ SI 
(jejich seznam brzy najdete na stránkách https://www.trashhero.cz/
co-delame-lahve) můžete nechat na požádání doplnit svou lahev 
kohoutkovou vodou, abyste zbytečně nezatěžovali životní prostředí 
ani své tělo. Ludmila Kozlová

Jednou větou
Autobus pro dárce krve vyjíždí 3. srpna 2021 v 7.00 z Malého 
náměstí a je zdarma. Zuzana Pelikánová

Staroprachatský a Ostrovský spolek
… uspořádal v sobotu 26. června 
2021 ve Starých Prachaticích 
vítání léta. Na děti čekala řada 
aktivit. Za ty dovednostní získá-
valy razítk a a pak sladkou 
odměnu – musely však zvládnout 
střelbu ze vzduchovky, první 
pomoc, jízdu zručnosti, stříkání 
ze džberovky a ruské kuželky. 
Skákací hrad, keramika, bazének 

s míčky, podvečerní basketbal a noční stezka odvahy pak už dětem 
přinášely čirou radost.
Slunečné odpoledne jsme si užili díky dobrovolníkům z místního 
spolku, podpoře města Prachatice a sponzorů, kteří poskytli občers-
tvení a odměny pro děti. David Janda

Skluz v sečení se snažíme dohnat
Na neutěšeném stavu zeleně se podepsalo více faktorů. Údržbu 
zeleně jsme zahájili standardně na konci dubna. Následovaly 
výčitky, že začínáme moc brzy, že lidé chtějí vidět kytičky … Seč 
jsme o týden odložili. Druhý týden přišly deště, a tak jsme nabrali 
čtrnáctidenní zpoždění.
Druhou příčinou skluzu byl nedostatek zaměstnanců kvůli zvýšené 
nemocnosti. Neměli jsme na sečení dvě party, které běžně míváme. 
Prodlevu se snažíme dohnat s příchodem brigádníků. V některých 
lokalitách jsme ale pozpátku o 14 dní až tři neděle.
Třetím faktorem je abnormální přírůstek zeleně v letošním roce. 
Posekat jakýkoliv úsek trvá vzhledem k objemu zelené hmoty dva-
krát déle. Co jsme sekali týden, sečeme 14 dní. Technika takový 
objem prostě nezvládá. Extrémní nárůst zelené hmoty zažívá i kom-
postárna ve sběrném dvoře.
Ano, nestíháme. Omlouvám(e) se, ale větší kapacity nemáme.

Rostislav Eichner, jednatel Technických služeb Prachatice

Senioři na Lomci a na Haniperku
Na poutní místo Lomec se vydala skupina prachatických seniorů. 
Na mariánském poutním místě nás sestra Mlada seznámila se zají-
mavou historií tohoto duchovního místa. Pro tři seniorky měla tato 
návštěva i jiný rozměr, protože se na Lomci před desítkami let vdá-
valy a také zde byly pokřtěny. Přejeli jsme do Vodňanských Svobod-
ných Hor, abychom vystoupali na Svobodnou horu, kde je od roku 
2019 rozhledna Haniperk. Výstup byl pro některé trochu nároč-
nější, ale výhledy z této 24,5 metrů vysoké rozhledny, stály 
za námahu. Trasa nádhernými bukovými lesy, kde byly k vidění 
i chráněné lilie zlatohlavé, byla v nádherném počasí balzámem 
na covidovou dobu. Seniorům se podařilo v tomto zapomenutém 
kraji objevit i cukrárnu, jejíž nabídky po výstupu  náležitě využili. 
Tento výlet si někteří senioři zopakují o prázdninách se svými vnou-
čaty. Zdena Hrůzová, Senioři ČR Prachatice

Další SUPER-investice
V rámci červnového jednání zastupitelstva byl předložen zastupitel-
stvu opět SUPER bod k projednání a sice investice do revitalizace 
Štěpánčina parku v Prachaticích. Nutno podotknout, že se na jed-
nání o rozpočtu na rok 2021 neobjevila a ANI NEBYLA ZMÍNĚNA 
tato investice do Štěpánčina parku stejně jako investice do Letního 
kina. Celkové náklady byly aktuálně dle cen z roku 2019 odhadnuty 
na 28 900 000 Kč dle podkladů. NESKUTEČNÉ. ŠKODA, že si 
vedení města nebere příklad z podařené revitalizace hospicového 
parku, kdy se občané mohli sponzorsky podílet na samotnou 
výsadbu quasi občané občanům apod. Proč obdobně nepřistoupit 
ke Štěpánčinu parku? Domnívám se, že vedení města nemá DLOU-
HODOBÉ VIZE rozvoje. Jsem toho názoru, že naše město a přilehlé 
osady mají zcela jiné zásadní priority oprav jako je např. na Libín-
ském Sedle komunikace nad sjezdovkou, dlouhodobě slibovaná čis-
tička odpadních vod místním občanům, části komunikací ve městě 
PT apod. Růžena Štemberková, zastupitelka města (KDU-ČSL)
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On-line přihlašování na kroužky, které pro vás na nový školní rok 
připravil prachatický Dům dětí a mládeže, spustíme od 1. srpna. 
V nabídce najdete tradiční stálé kroužky i několik novinek, které si 
své příjemce také jistě najdou. Pokud ještě nemáte vybráno, nevá-

hejte a vybírejte! Tištěná nabídka kroužků prachatického pracoviště 
je k dispozici v infocentru na Velkém náměstí. Vaše případné dotazy 
rádi zodpovíme na tel. čísle 388 312 721 nebo na e-mailové adrese 
ddm@ddm-prachatice.cz.  Renata Jandová, DDM Prachatice

Dům dětí a mládeže spouští on-line přihlašování

Přespolní pošta bude zavedena od 15. února t. r. u c. k. poštovního 
úřadu v Prachaticích pro celý doručovací okres.

(Šumavské proudy 8. 2. 1904)
Pytláci v prachatických lesích. Majitel povozu p. Freischlag naklá-
dal se svým kočím u Libichova dříví, když tu se proti nim vyřítili tři 
muži, kteří měli přes obličej přetaženou kůži, aby nebyli k poznání 
a hrozili nic netušícím zastřelením. Samozřejmě, že tito bezbranní 
se ulekli a prosili jich, aby je nechali. Když pytláci viděli, že z této 
strany nehrozí jim nebezpečí, opět jeden po druhém se ztratili. Kdo 
tito pytláci byli, mělo by se zjistit. Hrozí zde nebezpečí každému 
výletníku, který by se hlouběji do lesů odvážil.

(Šumavské proudy 19. ?. 1904)
Lázeňská sezona na lázních sv. Markéty zahájena 1. května. Od 15. 
t. m. bude otevřen opět poštovní a telegrafní úřad lázně sv. Markéty. 
Pošta tam bude dojížděti dvakrát denně a sice v 9 hod. 10 min. 
dopoledne a 4 hod. 55 min. z Prachatic.
Neštěstí zaviněné rychlou jízdou. Když se v pondělí 9. t. m. vracelo 
z Fefrů procesí, chtěl toto předjeti bryčkou se 4 osobami zdejší hos-
tinský p. Kuchař. Koně se nedaleko gymnasia splašili a převrhli 
bryčku, která se rozrazila a s přední částí hnali se zpět k lázním. 
Z osob ve voze sedících byli těžce poraněni pan Kuchař, 12letý Karel 
Havlíček a sestra pana Kuchaře paní Pospíšilová. Jako zázrakem 
vyšla jen s lehkými odřeninami 9letá školačka E. Václavíková, která 
byla několik kroků odhozena, hned se ale vzchopila a běžela domů.

(Šumavské proudy 14. 5. 1904)
Četníci hlídali nádraží, aby o svátcích svatodušních zabránili Soko-
lům vstoupit do města. Pozoruhodné jest, kudy četníci na nádraží 
šli. Ačkoliv kasárna četnická jsou v radnici na náměstí, šli četníci 
postranní ulicí z města, ale ne přímo k nádraží, nýbrž pěšinami 
daleko oklikou za nádraží. Patrně mělo býti jejich vyslání v městě 
nepovšimnuto. (Šumavské proudy 28. 5. 1904)
Nové železniční spojení s Bavorskem. Zřízením místní dráhy 
ze Želnavy do Volar nabývá Pošumavský kraj nového spojení 
s Bavorskem. Při komisionelním ohledání trati vyslovily se všechny 
strany pro projekt trati Prachatice–Volary a Vimperk–Volary 
až na hranice země a připojení ku drahám bavorským ve Freyunku.

(Stráž na Šumavě 28. 6. 1904)
Sokol v Prachaticích podnikne v neděli, dne 12. června velký polo-
denní výlet na Helfenburg. K tomuto výletu přezvány jsou jednoty 
Husinec, Bavorov, Vodňany, Protivín. Účastníci sejdou se v půl 
1 hod. odpoledne v Národním domě, odkud vyjedou povozy na Hel-
fenburg. Tam prohlídka zřícenin a po volné zábavě odjedou účast-

níci povozy domů. (Šumavské proudy 11. 6. 1904)
Výlet dítek matiční opatrovny prachatické. Dámský odbor 
Ústřední Matice Školské uspořádá v neděli dne 16. července dítkám 
zdejší opatrovny výlet do zahrady Kandlova Mlýna. Na místě výlet-
ním sehrají dítky různé hry, provedou národní tance a přednesou 
žertovní básně. V zahradě uspořádají dámy odboru buffet. Průvod 
dítek vyjde s hudbou přesně o 2. hodině odpolední z opatrovny. 
Vstupné na výletní místo 20 haléřů. Zajisté všichni Češi místní 
i vůkolní zdaru výletu svojí účastí přispějí.

(Šumavské proudy 15. 7. 1904)
Výlet do Husince a do Prachatic. Zítra den 24. t. m. podnikne větší 
soukromá společnost ze Strakonic výlet do Husince a do Prachatic. 
Vyjede se o půl 5. hodině na povozech do Husince, kdež navštíven 
bude rodný domek Mistra Jana Husa, načež půjde se pěšky půvab-
ným údolím do Prachatic. Tam bude oběd, načež výletníci navštíví 
prachatické lázně a odeberou se na vrchol Libína, kdež z rozhledny 
otvírá se krásné panorama. Že výlet tento sleduje vedle krás krajin-
ných a poznání památek naší vlasti i momenty národní, to při 
návštěvě Prachatic a tamní české obce jinak ani mysliti nelze.
Vykradené nádraží. V noci z 18. na 19. t. m. vloupali se neznámí 
dlouhoprsťáci do nádražního skladiště v Prachaticích, kde hospoda-
řili jako divoši. Vše, co se ve skladu nacházelo, bedny i balíky zotví-
rali a přeházeli a když byli se vším hotovi, vrhli se i na tři železniční 
vozy, z nichž co bylo cenného odnesli. Na krádež přišlo se 
až k 8. hodině ráno, ale po lupiči nebyla stopa ani jedna, a proto čet-
nictvo po nich pilně pátrá. (Stráž na Šumavě 23. 7. 1904)
Nová německá rada v Prachaticích. Nově zvolený obecní výbor 
zvolil dne 19. t. m. starostou Jana Žďárského, náměstkem císař-
ského radu Jungbauera, městskými radními zvoleni: Eustach Fuchs, 
kupec, Jan Racko, soukromník a Tomáš Seyffert, hostinský.

(Šumavské proudy 23. 7. 1904)
Studentenheim v Prachaticích už byl odevzdán svému účelu. Nád-
herná budova, skvostně zařízená, a v ní samý cizí student. Proto 
musely Prachatice stavět takovou budovu, aby se do gymnasia nalá-
kalo žactvo ze všech možných končin říše. Poplatnictvo to zaplatí 
a mlčí. Zvláštní je, že se tam svítí acetylenem, který nechtěli z bez-
pečnostních důvodů povolit v Národním Domu. Inu, to stavěla 
obec. (Šumavské proudy 1. 10. 1904)
O české škole prachatické jednal ve sněmu českém poslanec Niet-
sche a protestoval proti tomu, aby při této škole byla zřízena třetí 
třída. Jsme žádostivi, jakého zastání nalezne česká škola prachatická 
od poslanců našich. Z dobového tisku vybral Pavel Fencl.

Prachatice v českém dobovém tisku (8)

Jak se máte? Už jako správná důchodkyně nestíháte?
Mám se výborně. Nikdy jsem nevěřila tomu, že důchod člo-
věku sebere veškerý volný čas. Stalo se. Mám tolik aktivit, 
že nevím, kterou dřív. Učím se být babičkou na plný úva-
zek. Prvního září budu po 35 letech znovu vyprovázet prv-
ňáčka do školy. A pevně doufám, že nezačneme distanční 
výukou.

Která z oblastí – kultura, školství, cestovní ruch – vám 
byla nejbližší a jak jste se vyrovnávala s těmi dalšími?
Jednoznačně kultura a cestovní ruch. V kultuře jsem začí-

nala krátce po maturitě na tehdejším okresním kulturním středisku u mojí velké učitelky 
Aleny Vandlíčkové. Školství jsem se učila od začátku, a to od chvíle, kdy jsem byla 

ve funkci vedoucí odboru. Díky výborné spolupráci s ředitelkami škol a mých kolegů 
jsem, doufám, tuto problematiku zvládala.

Který zážitek z vašeho působení v prachatické kultuře se vám vybaví?
Měla jsem práci snů, opravdu … Každá kulturní akce byla jiná, každá byla velkou výzvou 
a něco krásného přinesla. Nekrásnější, nejzajímavější a neopakovatelná byla setkání 
s významnými lidmi mnoha uměleckých profesí, ať už se jednalo o umělce z výtvarných 
workshopů SALVE, zajímavé koncerty, úžasné a neopakovatelné výstavy. Přiznám se, 
po těch se mi bude stýskat.

Co popřejete vaší nástupkyni?
Mojí nástupkyni popřeji mnoho nových nápadů a krásnou energii. Má kolem sebe úžasné 
lidi, tak ať jim to spolu klape. Text a foto Václav Malina

Na slovíčko … s Jiřinou Dolejškovou, bývalou vedoucí odboru kultury, školství a cest. ruchu, t. č. důchodkyní
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GALERIE  DOLNÍ BRÁNA
Tel. 388 318 612
galerie@prachatice.eu
Prodejní galerie – stálá expozice.
po  zavřeno
út–pá 10.00–12.30 13.00–17.00
so a ne 9.00–15.00
do 27. 8.
PRACHATICE
Výtvarné práce posluchačů a pedagogů 
KVU PF UJEP Ústí nad Labem.

ŠTĚPÁNČIN PARK
1., 8., 22., 29. 8. (10.00)
KONCERTNÍ MATINÉ
Nové dechové trio: Pavel Bušek – klarinet, 
Jaroslav Janutka – hoboj a Jaroslav 
Sebera – fagot.

AREÁL PARKÁN
LETNÍ ESENCE 2021
3. 8. (17.00)
V. Čtvrtek, S. Lichý:
RUMCAJS LOUPEŽNÍKEM
DS J. K. Tyl Č. Budějovice
Vyprávění ševce Rumcajse o tom, jak se 
stal nedobrovolně loupežníkem, jak přel-
stil jičínskou vrchnost a kdo mu v lese 
Řáholci se vším pomáhal.
5. 8. (20.00)
UŽ JSME DOMA
Koncert.
Punková avantgarda s trubkou slaví 35 let. 
Kapela ve složení Miroslav Wanek – 
kytara, klávesy, zpěv, Pepa Červinka – 
basa, zpěv, Adam Tomášek – trubka, zpěv, 
Vojtěch Bořil – bicí, tlesk, brek a Martin 
Velíšek – štětce.
10. 8. (19.00)
ŠUMAVSKÉ LEGENDY
Spolek R312
Divadelní komedie inspirovaná šumav-
skými pověstmi a folklorem. Děj se ode-
hrává během jedné noci ve fiktivním hos-
tinci, který stojí v půli cesty mezi Pěknou 
a Volarami.
17. 8. (19.30)
SEDM ŽEN NA KRKU
DS J. K.Tyl Č. Budějovice
Divadelní představení. Bláznivá komedie 
ze života malíře aktů. Claude Magnier 
se směje upřímně a směje se i ničemu. 
A to se nám líbí!
19. 8. (20.00)
JIŘÍ KUBEČEK, VOJTĚCH VRTIŠKA
Sólo pro housle a kytaru.
„Hommage a Tango“. Nespoutaná vášeň 
a spalující žár v tónech Latinské Ameriky 
a Španělska. Pestrá hudební cesta napříč 
žánry, epochami a styly.
24. 8. (19.30)
Ivo Šmoldas: „O VŠEM, OVŠEM PŘEDE-
VŠÍM O NIČEM“
Talkshow.
Byvší básník, nakladatelský redaktor 
a překladatel byl řízením osudu těsně 
pře d  s m r t í  pře k v a p i vě  z av l eče n 
do showbyznysu a rázem se tak ocitl nejen 
před televizní kamerou či rozhlasovým 
mikrofonem, nýbrž i na prknech, která 
znamenají svět. Ve své talk show vypráví, 
co mu slina na jazyk přinese …

26. 8. (16.00)
FERDA MRAVENEC
V CIZÍCH SLUŽNÁCH
Divadlo SemTamFór
Pohádka. Veselý výlet do hmyzí říše 
za dobrodružstvím známé pohádkové 
postavičky podle stejnojmenné knížky 
O. Sekory. Ferda ztroskotá v cizině, je zajat 
rezavými mravenci a přinucen pracovat 
jako otrok pro různé zástupce hmyzí říše. 
Vrátí se do své domoviny?
26. 8. (19.30)
ANI O DEN DÝL!
Divadlo SemTamFór
Konverzační komedie šikovně převrací 
klasické prvky komiky a odtud pramení 
její osvěžující originalita. Je tak ztřeštěná, 
jak se na francouzskou komedii sluší 
a patří. Podstatou není zdolat svého sou-
peře a získat ženu svých snů, ale naopak 
se ženy za pomoci kamaráda zbavit. 
A to rozhodně není snadné.
31. 8. (20.00)
DEEP PURPLE
SOUTH BOHEMIA REVIVAL
Hudební seskupení zkušených rockerů 
z Českých Budějovic, kteří se pokoušejí 
co nejvěrněji napodobit ty nejznámější 
a nejlepší pecky v dějinách hard-rocku.

KRALOVA VILA
11. 8. (17.00)
SWAP OBLEČENÍ
Swap je akce, kde měníte své věci (nejčas-
těji oblečení) za jiné. Bez peněz. Donesete, 
co nepotřebujete (ale není to podmínkou) 
a třeba zase někdo přinese něco, co oce-
níte a potřebujete vy. Počet přinesených 
kusů omezen na 10. Nenakupováním, tří-
děním, recyklací a posíláním věcí dál šet-
říme energii, planetu a prodlužujeme 
životní cyklus výrobků.
28. 8. (15.00)
OSLAVA 90. VÝROČÍ
POLOŽENÍ ZÁKLADNÍHO KAMENE
Stylová oslava v duchu třicátých let! 
Komentovaná prohlídka, posezení, před-
náška Jakuba Drozdy z NPÚ o jihočeské 
meziválečné vilové architektuře, promí-
tání dokumentu o Adolfu Loosovi nebo 
koncert Malého komorního tria. Pro ty, 
kdo přijdou v dobovém prvorepubliko-
vém kostýmu, připravíme malý dárek.
Podrobnosti na www.zivavila.cz.

FESTIVAL PIVA 2021
14. 8. (12.00–23.00)
Přehlídka malých minipivovarů přímo 
v historickém jádru města Prachatice 
(Velké náměstí). Zvíkovský pivovar, Pivo-
var Hulvát, Klášterní pivovar Strahov, 
Pivovar Hulvát, Pivovar Kostelec nad Čer-
nými lesy, Pivovar Permon, Pivovar Antoš 
a další. Velký pivní stan s dostatečným 
místem k sezení, dobré jídlo, hudební 
doprovodný program:
• Trio Traktůrek (14.00–16.00)
• The Atavists (17.00–18.00)
• Jiří Schelinger Memory Band
 (20.00–23.00).

Vstupenky:
http://vstupenky.kisprachatice.cz 
Novinky, hudební a filmové ukázky, fotky 
a další informace:
www.facebook.com/kisprachatice
www.kisprachatice.cz

KONTAKTY
Tel. Městské divadlo: 388 607 227
vhouskova@kisprachatice.cz
infocentrum@kisprachatice.cz

INFOCENTRUM
Velké nám. 1, tel. 388 607 574
infocentrum@prachatice.eu
Otevřeno:
po–pá 8.00–17.00
so a ne 9.00–16.00 

KULTURNÍ CENTRUM O. H. HAJEKA
Stálá expozice.
Výstava sochaře a malíře O. H. Hajeka – 
průřez děl z celoživotní tvorby.
Otevřeme po předchozí domluvě v infocen-
tru, tel. 388 607 574.

VYHLÍDKOVÁ VĚŽ
KOSTELA SV. JAKUBA
Kostelní náměstí
Tel. 388 607 574
infocentrum@kisprachatice.cz
Denně komentované prohlídky v 9.00, 
10.00, 11.00, 13.00, 14.00, 15.00, 16.00 hod.

KOMENTOVANÉ PROHLÍDKY MĚSTA
3. 8. (10.00 a 17.00)
17. 8. (10.00 a 17.00)
Pojďte se projít Prachaticemi se zkušeným 
průvodcem – historikem Pavlem Fenclem 
a zaposlouchat se do poutavého vyprávění 
o historii domů a osudů těch, kteří je kdysi 
obývali. Sraz zájemců o prohlídku je v Pra-
chatickém muzeu (minimální účast: 3).

FARMÁŘSKÝ TRH
14. 8. (10.00–13.00)
28. 8. (10.00–13.00)
OSLAVA MÍSTNÍ PRODUKCE
Farmáři a výrobci regionálních produktů 
na prachatické Skalce! Bude se vařit, 
ochutnávat a vyměňovat zkušenosti, 
nápady a recepty. Trh regionálních pro-
duktů. Bleší trh.
Info na facebookovém profilu IMPAKT, z. s.

KINO NÁRODKA
Rezervace:
http://vstupenky.kisprachatice.cz
nebo 388 607 574.
3. 8. (17.00)
CROODSOVI: NOVÝ VĚK
Animovaný, dobrodružný film USA. Pří-
stupný. České znění.
3. 8. (19.00)
CROODSOVI: NOVÝ VĚK (3D)
5. 8. (19.30)
VOYAGERS – VESMÍRNÁ MISE
10. 8. (19.30)
G. I. JOE: SNAKE EYES
Akční film USA. Přístupný od 12 let. 
Titulky.
12. 8. (19.30)
MUŽ SE ZAJEČÍMA UŠIMA
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Komedie ČR. Přístupný od 12 let.
17. 8. (17.00 a 19.30)
DENÍČEK MODERNÍHO FOTRA
Komedie ČR. Přístupný.
19. 8. (19.30)
VEČÍREK
Komedie ČR. Přístupný.
24. 8. (19.00)
CRUELLA
Komedie, krimi USA. Přístupný od 12 let. 
České znění.
26. 8. (17.00 a 19.30)
ZÁTOPEK
Životopisný, drama ČR. Přístupný.
31. 8. (17.00)
SPACE JAM: NOVÝ ZAČÁTEK
Rodinný, komedie USA. Přístupný. České 
znění.

ZIMNÍ ZAHRADA MĚÚ
Velké náměstí 3
Tel. 388 607 111
Otevřeno:
po, st 9.00–17.00
út, čt, pá 9.00–14.00
do 27. 8.
PRACHATICE OČIMA UMĚLCŮ
Výstava obrazů, které vznikaly v rámci 
mezinárodního výtvarného worshopu 
SALVE, jež město Prachatice, odbor kul-
tury, školství a cestovního ruchu pořádá 
již 15 let.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA
Husova 71
Tel. 388 312 210
www.knih-pt.cz
info@knih-pt.cz
DOSÁHNI 100 JAKO KNIHOVNA
Soutěž pro děti, odd. pro děti a mládež
2.–31. 8.
100. VÝROČÍ PAVEL NOZAR
Výstava ve spolupráci se Společností pro 
obnovu synagogy ve Čkyni.
5. 8. (14.00)
ZPÍVAJÍCÍ ŘEKA – OD SMETIPRACHU 
PO ZVÍKOV
Literární kavárna, Jaroslava Pixová, 
Domov seniorů Mistra Křišťana, respirá-
tory nutné.
23.–27. 8.
PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR
Odd. pro děti a mládež
Prázdninová otevírací doba
po  12.00–17.00
út  9.00–12.00 13.00–17.00
st  9.00–12.00
čt  9.00–12.00 13.00–17.00
pá  9.00–12.00
so  zavřeno

PRACHATICKÉ MUZEUM
Velké náměstí 13
Tel. 88 311 419
muzeum@prachatickemuzum.cz
www.prachatickemuzeum.cz
Otevřeno:
po  10.00–17.00
út–ne 9.00–17.00
do 5. 9.
CÍSAŘSKÝ SYN
V MĚSTĚ POD LIBÍNEM
Výstava k 150. výročí návštěvy korunního 
prince arcivévody Rudolfa v Prachaticích.

2.–6. 8.
CO SE STALO, JAK TO BYLO ANEB 
PO STOPÁCH HISTORIE V PRACHATI-
CÍCH A OKOLÍ
Muzeum české loutky a cirkusu a Pracha-
tické muzeum pořádají příměstský tábor 
pro děti od sedmi let. Prozkoumáme spolu 
město a jeho okolí na procházkách a výle-
tech, budeme si hrát a tvořit.
Informace a přihlášky
na loutky.cirkus@nm.cz. 

MUZEUM ČESKÉ LOUTKY A CIRKUSU
Velké náměstí 43
Tel. 388 385 715, 724 421 269
www.nm.cz
Otevřeno:
út–ne 9.00–17.00
FLOUTEK
FESTIVAL LOUTEK A CIRKUSU
7. 8. (od 10.00)
Třetí ročník festivalu opět v Poštovní ulici. 
Za nepříznivého počasí se akce přesune 
do Muzea české loutky a cirkusu. Lout-
ková a kejklířská představení, divadlo, 
hudba, tvořivé dílny a další.
Program:
• Divadlo PNUtí – Může za to čert (10.00)
• Kejklíř Vojta Vrtek – Tři prasátka 
 (11.30)
• Divadlo Já to jsem – Červená karkulka 

(13.00)
• Kejklíř Vojta Vrtek – kejklířské vystou-

pení a dílna žonglování (14.30)
• HC Tramp (16.00).
Mezi tím vyprávění a hudební dílny s Ivem 
Vrbou, výroba placek a tvořivá dílna, 
na které si vyrobíte loutku, setkání s přá-
teli a kamarády, příjemné posezení, občer-
stvení, stánky.

GALERIE NEUMANNKA
www.neumannka.com
Tel. 388 310 326
neumannkaprachatice@gmail.com
Otevřeno:
po–pá 12.00–16.00
(vstup mimo otevírací dobu po dohodě 
na tel. 605 244 591 nebo 603 848 762)
do 22. 9.
SOOLISTA
Česká oděvní značka SOOLISTA se 
na designové scéně objevila v roce 2012 
(https://soolista.cz). Její modely překvapí 
netradičním pojetím, inovativním stři-
hem a smyslem pro detail. Návrhy a střihy 
pocházejí od architektky Zuzany Baste-
rrech (Hartlové). 

LIBÍNSKÉ SEDLO
KOSTEL SV. ANNY
29. 8. (16.00)
KLARINETOVÝ SOUBOR PRACHATICE
Koncert duchovní hudby

FESTIVAL KŘIKULET
pláž Krišťanovického rybníka
Bouda U Josefa a Adélky
tel. 773 147 683
www.facebook.com/rozmartzs/
Joseffoyta@gmail.com
1. 8. (15.00)
O ZAMILOVANÉ JEŽIBABĚ
Pohádka, Divadlo Lázeň

6. 8. (19.00)
FARMA (blues/rock)
Koncert, od 21 hod. Zpívaná u ohně
7., 14., 21. a 28. 8. (21.15)
LETNÍ KINO „NASLEPO“
Promítání na břehu jezera (titul filmu 
bude odhalen až těsně před promítáním)
8. 8. (15.00)
PERNÍKOVÁ CHALOUPKA
Pohádka, TeArtR Rajdo
13. 8. (19.00)
MCBERDS (folk, irish)
Koncert, od 21 hod. Zpívaná u ohně
15. 8. (15.00)
NA STŘÍBRNÝCH HORÁCH /
O KRÁSNÉ JANIČCCE
Pohádka, Téměř divadelní společnost
20. 8. (19.00)
CHARLIE SLAVIK REVUE (blues/rock‘-
n‘roll)
Koncert, od 21 hod. Zpívaná u ohně
22. 8. (15.00)
DLOUHÝ, ŠIROKÝ A BYSTROZRAKÝ
Pohádka, Divoloď
27. 8. (19.00)
BALKAN PART Y BAND (balkánská  
dechovka)
Koncert, od 21 hod. Zpívaná u ohně
29. 8. (15.00)
O ŽELEZNÉM VLKOVI
Pohádka, Divadlo potulného čajovníka

NEUMANNEUM –
KLÁŠTER SESTER BOROMEJEK
Neumannova 142
tel. 723 842 422
neumanneum@boromejky.cz
Otevřeno:
út, st, čt 9.30–12.30 13.30–15.30
VÝSTAVA K VÝROČÍ 160 LET OD ZALO-
ŽENÍ PRACHATICKÉHO KLÁŠTERA
(působení Kongregace Milosrdných sester 
sv. K. Boromejského v Čechách, pracha-
tický klášter od založení (1861) přes 
období působení Matky Vojtěchy v kláš-
teře, doba totalismu, kdy sestry musely 
klášter opustit, informace o rekonstrukci 
(2016–2018), život sester boromejek 
v klášteře v současné době).

SENIOŘI ČR Z. S. – MĚO
www.senior-pt.blog.cz
http://senior-pt.rajce.idnes.cz/
7. 8. (16.00)
Country pro Moravu se skupinou HUS-
MEN, výstava fotografií z vystoupení seni-
orských tanečníků v S-Centru v Hodoníně 
(více na str. 4)

KLUB TURISTŮ PRACHATICE
www.tjkctpt.webnode.cz 
klubturistupt@gmail.com
sobota, neděle
2× CYKLOVÝLET DLE VEDOUCÍHO
Termín a místo bude upřesněno

POWERJOGA
4. a 11. 8. (18.00)
Přijďte si protáhnout tělo na louku u kry-
tého plaveckého bazénu (vstup z Tatranu) 
s Hankou, Helenkou a Jirkou. Jógové pod-
ložky a pití s sebou.
18. a 25. 8.
Powerjoga v tělocvičně Gymnázia Prachatice.
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Festival piva s otazníkem
V sobotu 14. srpna 2021 by se měl na prachatickém Velkém náměstí  
uskutečnit již 7. ročník Festivalu piva. Aktuálně máme program 
i pivovary kompletní. Bohužel v době uzávěrky srpnového vydání 
RL dochází ke zpřísňování v souvislosti s nemocí covid-19, a to pře-
devším u hromadných akcí. Nyní proto nejsme schopni stopro-
centně říci, zda festival proběhne, jak jsme byli dosud zvyklí, nebo 
budeme muset improvizovat či případně festival zrušit zcela. Sle-
dujte proto, prosím, nejen naše webové stránky www.kisprachatice.
cz, ale také oficiální facebookový profil festivalu www.facebook.com/
festivalpivaprachatice. Najdete tam veškeré aktuální informace 
o našem festivalu. Věra Houšková, ředitelka KIS Prachatice

Pojďme spolu na piknik a výstavu
SeniorPoint Prachatice připravil pro své příznivce na 1. srpna 2021 
nedělní odpolední setkání – PIKNIK proti samotě v mezigenerační 
zahradě společnosti KreBul v rámci Mezinárodního dne přátelství 
a zahájení výstavy Plameňáci, krásní ptáci… Ve 13.00 hodin zahá-
jení a do 16.00 volný čas právě pro vás. Vezměte s sebou na piknik 
něco dobrého. Pojďme společně vytvořit rekord v počtu pikniků 
v ČR. Navažme na loňský rok. Hanka RH+ Rabenhauptová

Nová karavanová stání
Stále se rozvíjejícím trendem turistické sezony je cestování v obyt-
ných vozech (karavanech). V Prachaticích jsme pro vás připravili 
čtyři oficiální parkovací místa pro karavany. 
Městský architekt doporučil z několika možných variant vybudo-
vání parkovacích míst pro karavany na parkovišti v Krumlovské 
ulici naproti firmě Klima. Jedná se o parkovací místa, kde bude 
možné bezplatně zaparkovat a v případě potřeby i přenocovat. 
V příštím roce plánujeme vybudovat „Stellplatz“, který bude plně 
vybaven vším potřebným (elektřina, pitná voda a výlevka). Návrh 
a studii vypracuje městský architekt. Máme vytipovaná některá 
místa a věřím, že se nám podaří vybrat to nejvhodnější místo pro 
plně vybavené karavanové stání.

Miroslav Lorenc, místostarosta města

Singltrek otevřela Kateřina Nash
V pondělí 14. června 2021 byl slavnostně otevřen první okruh singl-
trekové trasy. Neuvěřitelná náhoda byla, že se slavnostního otevření 
zúčastnila Kateřina Nash (čestná občanka města Prachatice).

Jak je u Katky zvykem, s ničím se „nepárala“, sedla na kolo a celou 
trasu si rovnou projela. Po dokončení 1,7 km dlouhého okruhu 
pochválila město a byla ráda, že tyto sportovně cyklistické aktivity 
v Prachaticích vznikají. Zvláště pro mladou generaci je sjíždění 
po singtltrekových stezkách další z forem, jak si utužit fyzickou, 
ale i psychickou zdatnost.
V plánu máme dokončit další dvě etapy (okruhy) nad tankovou ces-
tou (Černá hora a Dubový vrch.). V případě, že se nám podaří sehnat 
dostatek finančních prostředků na dokončení celé první etapy singl-
treku, budeme moci využívat přibližně 10 km stezek k jízdě na hor-
ském kole, která je zábavná a nepostrádá adrenalinové zážitky.

Miroslav Lorenc, místostarosta města Prachatice

S Kateřinou Nash trať projeli mladí závodníci LYKO klubu Pracha-
tice. „Singltrek je pro ně hlavně větší zábava, na kole je to bude víc 
bavit. Jsme za něj rádi, jen víc takových věcí,“ uvedl trenér Václav 
Dostál s tím, že by bylo fajn protáhnout trasu o další kilometry.
Jednatel firmy BO CO Ústí nad Orlicí Otakar Boura popřál za zhoto-
vitele všem bikerům nádherné zážitky a aby se v co nejbližší době 
dočkali prodloužení singltreku zhruba o tři a půl kilometru.

Text a foto Václav Malina

SÝRY, RYBY A VÍNO 2021
Eno-gastronomické přehlídky SÝRY, RYBY A VÍNO se tradičně usku-
teční v Prachaticích v budově Staré radnice, v Radničním sále, v rad-
ničním sklepení a na arkádovém nádvoří, kde bude umístěno provi-
zorní kuchařské studio. V něm budou zkušení mistři kuchaři před-
vádět a současně moderovat své kuchařské umění.
18. národní přehlídka SÝRY A VÍNO a 16. eno-gastronomická pře-
hlídka RYBY A VÍNO se uskuteční 3.–4. září 2021 denně od 17.00 
do 23.00 hod.
Vedle mnoha skvělých sýrů a sýrových pomazánek budou prezento-
vány čerstvé sladkovodní ryby a příprava pokrmů z nich, ze studené 
kuchyně rybí saláty, rybí tatarák a další.
Pro snoubení pokrmů a vín připravíme zhruba stovku vín od vinařů 
z Moravy a Čech.
Další informace na webu www.syryrybyavino.cz. Michal Kočan

Cyklovlak a cykloturistika
zpříjemní pobyt v našem regionu

Na letošní sezonu připravila firma GW Train regio, a. s. službu, 
která si nachází stále více zájemců a je nejen na Prachaticku velice 
oblíbenou formou cykloturistiky. Cyklovlak vyjíždí vždy v sobotu 
a neděli z Číčenic přes Prachatice do Nového Údolí. 
• Odjezdy Číčenice: 7.38, 13.38. 19.38 hod.
• Příjezdy Nové Údolí: 9.39, 15.48, 21.15 hod. – Volary
• Odjezdy Nové Údolí: 10.15, 16.19 hod.
• Příjezdy Číčenice: 12.21, 18.17 hod.
Cykloturistika v kombinaci s cyklovlakem má pro turisty přidanou 
hodnotu cestování vlakem s krásnými pohledy do přírody. Během 
cesty si můžete v kterékoliv zastávce vystoupit a dál pokračovat na 
kole po vlastní ose. Každé město (obec) má turistům určitě co nabíd-
nout. Například Prachatice mají připravené cyklistické okruhy 
různé délky a náročnosti. Do nabídky patří nově vybudovaný singl-
trek o délce 1,7 km. Děti mohou soutěžit na pumptrekové dráze. Pří-
rodní koupání na Husinecké přehradě a turisty vyhledávaná desti-
nace Křišťanovický rybník mají také něco do sebe. Nedaleko od ryb-
níka se tyčí dominanta Prachatic – rozhledna Libín (1096 m n. m.). 
Z Libína se mohou spustit cyklisté několika směry zpět do Prachatic 
a určitě se jim bude líbit sjíždění zmiňovanou singltrekovou stez-
kou. 
Všem, kteří se rozhodnou poznat jižní Čechy a Prachaticko trochu 
jinak, přeji příjemné zážitky a pohodovou dovolenou.

Miroslav Lorenc, místostarosta města Prachatice
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Na konci školního roku jsme opět 
mohli s radostí přivítat školáky při 
exkurzi v areálu centrální kotelny 
v Italské ulici v Prachaticích. V posled-
ních červnových dnech nás přišly 
navštívit děti z 3. A i B ze ZŠ Zlatá 
stezka pod vedením třídních učitelek 
Jany Mühlsteinové a Jaroslavy Brau-
nové (na snímku Pavla Hraby).
Hned na začátku nás děti potěšily ori-
ginálními  kresbami komína a kotelny, 
které pro nás vytvořily jako dárek. 
Dětské kresby nyní zdobí prostory administrativní budovy. Role 
průvodce se profesionálně zhostil vedoucí provozu kotelny Kamil 
Sedlecký, který dokázal svým výkladem upoutat pozornost dětí 
a doprovodu. Z vlastní zkušenosti vím, že není nic lehkého přiblížit 
složité procesy a technologii kotelny tak, aby vše bylo pro děti 

pochopitelné a hlavně zábavné. Děti 
měly možnost během prohlídky 
nahlédnout do útrob kotle, který 
zrovna procházel přípravou na revize, 
viděly přípravy a start zapálení kotle. 
Dále se např. dozvěděly, jak se nazý-
vají a jak pracují motory na výrobu 
elektřiny a tepla, jak je vysoký komín 
a která paliva umí spalovat naše kotle. 
Na závěr jsme si zábavnou formou 
ověřili, že děti byly během exkurze 
pozorné a odměnou jim bylo malé 

pohoštění a dárky z teplárny.
Děkuji třídním učitelkám za snahu přiblížit dětem práci a činnost 
městské teplárny a dětem za zvídavé otázky a milou návštěvu. Velmi 
rádi přivítáme i další zájemce o prohlídku kotelny. 

Petr Kolín, jednatel společnosti Tepelné hospodářství Prachatice

Hokejbalistky HBC Prachatice vstoupily do závěrečného turnaje nejvyšší domácí 
soutěže ze druhého místa. V semifinále play off porazily Svítkov Stars Pardubice
2 : 0. Ve finále nastoupily proti týmu HBC Plzeň-Litice, který v semifinále zdolal 
v prodloužení Kyjov, favorita celé soutěže. Šanci na titul prachatické hokejbalistky 
nepustily a finálový duel vyhrály 2 : 1 (branky mistryň Jolana Becková a Martina 
Landová). „Je to jasně týmová zásluha. V každém kolektivním sportu vyhrává a pro-
hrává celý tým. Ve finálovém turnaji jsme odehráli čtyři zápasy a dostali jenom dvě 

branky, což, myslím, mluví za všechno,“ bilancoval trenér Jaromír Kotlík s tím, že na mistrovský pohár si brousili zuby jiní. „S námi moc nepo-
čítali, i když jsme v sezoně předváděli velmi dobré výsledky. Náš tým je velice mladý, máme dokonce nejmladší tým v republice.“

Václav Malina, foto archiv HBC Prachatice

V úterý 22. června 2021 se uskutečnilo slavnostní předávání pamětních listů žákům, 
kteří v letošním školním roce ukončili povinnou školní docházku. Celkem se jednalo 
o 166 žáků prachatických škol (ZŠ Národní, ZŠ Vodňanská, ZŠ Zlatá stezka 240, ZŠ Zlatá 
stezka 387 a Gymnázium Prachatice).
Vedení města se s „deváťáky“ rozloučilo v Městském divadle za hudebního doprovodu 
pod vedením Kateřiny Weissové, které patří velké poděkování. Poděkování patřilo také 
třídním učitelkám a učitelům a ředitelkám škol za jejich odvedenou práci. Jsme rádi, 
že jsme se mohli po roční pauze, kdy se akce nekonala z důvodu pandemie, opět s žáky 
slavnostně rozloučit. Přejeme ještě jednou všem žákům, kteří ukončili povinnou školní 
docházku, hodně štěstí na jejich novém působišti.

Lucie Pavlíková, odbor kultury, školství a cest. ruchu, foto Jana Hulešová

Poutavá návštěva dětí v kotelně tepelného hospodářství

Základní školu na Zlaté stezce 240 opustili na dva měsíce žáci 
a nastoupili řemeslníci. Od začátku července do první poloviny 
srpna dochází k rekonstrukci rozvodů elektřiny, výměně osvětlení 
a  posílení počtu zásuvek v přízemí pavilonu vedení, včetně výměny 
kabelů internetu a rozvodů vody. Celkové náklady se budou pohy-

bovat kolem jednoho milionu korun. Poté nastoupí malíři. I budoucí 
prvňáčci se mohou těšit na nově vymalované třídy. Během letních 
měsíců nakupuje škola nové pomůcky hlavně do výuky informatiky, 
která během dvou let dozná mnohých změn a žáci se budou zdoko-
nalovat v digitálních kompetencích. Lenka Králová, ředitelka školy

Rekonstrukce na Zlaté stezce

Na Montessori zahradě na Národce se 24. června 2021 konala Zahradní slavnost, která byla zároveň oslavou 
150 let od narození Marie Montessori.
Slavnost zahájily děti ze školičky pěveckým vystoupením, dále si účastníci mohli prohlédnout autory vítěz-
ných textů Literární soutěže DUHA, kteří se zamýšleli nad citátem J. A. Komenského. Organizátorka soutěže 
Martina Zíková a spisovatel Hynek Klimek jim poblahopřáli. Hlavní program pokračoval velmi očekávaným 
bodem – křtem Montessori žákovského časopisu Velryba na souši. Nejdříve se nám představila redakce, která 
popsala všechny rubriky a časopisu popřála. Poté se ujali slova kmotři. Starosta Martin Malý, spisovatel Hynek 
Klimek a Martina Zíková Velrybě popřáli a pak jsme se dočkali samotného křtu a přípitku na život Velryby. 
Mezi její kmotry patří také redakce Pravého domácího časopisu, která nám Velrybu pokřtila aspoň na dálku, 
za což moc děkujeme. Program zakončila svým proslovem paní ředitelka. Potom se každý vydal, kam 
ho to lákalo. Všechny třídy připravily občerstvení, stanoviště pro nejmenší organizoval Montessori parlament 
a každý si mohl pořídit Velrybu na souši za dobrovolný příspěvek. Celým odpolednem nás provázela příjemná 
atmosféra a radost ze všech událostí a setkání. Děkujeme všem, kteří přijali naše pozvání a strávili s námi 
krásné odpoledne.  Ludmila Kozlová, žákyně Montessori třídy Osmáci

Křest Velryby na souši

Hokejbalistky přivezly mistrovský titul

Slavnostní rozloučení s žáky devátých tříd
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Univerzita třetího věku (U3V) poskytuje lidem v postproduktivním 
věku možnost aktivně udržovat a rozšiřovat své znalosti, zažívat 
radost z objevování nového. Městská knihovna Prachatice se roz-
hodla nabídnout seniorům ze své oblasti právě takovouto příleži-
tost. Bylo to ještě v době po první vlně covidu, kdy získala pro svou 
snahu partnera – Teologickou fakultu Jihočeské univerzity v Čes-
kých Budějovicích. Byl vytvořen studijní 
program oboru cestovní ruch, byly natiš-
těny a rozdány pozvánky na imatrikulaci. 
Přišla však nová vlna covidu-19 a vše bylo 
jinak. Studium bylo nutno odložit o rok. 
Leč knihovna nezahálela. Našla cestu jak 
překlenout toto smutné období a získala 
od Jihočeského kraje grant na dvě bada-
telské cesty, které bylo možno naplánovat 
do takzvaného bezpečnějšího období – 
tedy letních měsíců, kdy síla pandemie 
poněkud ustává.
První badatelská cesta je věnována studiu 
přírody v jižních Čechách, abychom pochopili, v jakém prostředí se 
vyvíjela kultura obyvatelstva jižních Čech. Druhá cesta mapuje 
památky Novohradska, které stojí trochu stranou zájmu turistů při-
jíždějících do Jihočeského kraje. Dosud jsme absolvovali v červnu 
2021 první z těchto cest. Náš zájem a naše kroky se zaměřily 
na předhůří Šumavy, na Blanský les.
Naše cesta měla dva základní body. První část cesty byla věnována 
geologii, fauně a flóře Blanského lesa. Nejlepší a nejnázornější byla 

cesta Národní přírodní rezervací Vyšenské kopce. Na okraji Čes-
kého Krumlova a zároveň téměř na úpatí Kleti jsme prošli naučnou 
stezku Vyšenské kopce, která patří k přírodovědecky nejzajímavěj-
ším územím jihočeského regionu. Jako chráněné území byla tato 
oblast vyhlášena již v roce 1951 a od roku 1992 se stala národní pří-
rodní rezervací. V poledních hodinách jsme se rozloučili s Vyšen-

skými kopci a přesunuli jsme se o pár kilo-
metrů dál na úpatí Kleti, nejvyšší hory 
Blanského lesa. Sedačkovou lanovkou 
jsme se vyvezli na její vrchol a zde jsme na 
vlastní oči uviděli z bezprostřední blíz-
kosti 3 nej: nejstarší rozhlednu v České 
republice z roku 1825, nejvýše umístěné 
sluneční hodiny v České republice 
a navštívili jsme nejvýše položenou hvěz-
dárnu v České republice. Měli jsme mož-
nost pozorovat Slunce a skvrny na něm, 
neboť během naší návštěvy observatoře 
milostivě vyhlédlo z mraků. Pak už nezbý-

valo než sjet lanovkou dolů a vyrazit na zpáteční cestu.
Můžeme konstatovat, že to byl přímo organicky zasazený naučný 
úvod do našeho studia možností cestovního ruchu v Jihočeském 
kraji. Poznali jsme přírodu, byť jen její část, ale krásně zarámova-
nou dokonce vesmírnou procházkou. Akce se opravdu vydařila. 
A podle vyjádření účastníků se všichni těší na druhou badatelskou 
cestu. Tentokrát vzhůru na Novohradsko!

Dagmar Parmová, garant oboru

Město Prachatice spustilo od 1. srpna novou službu hlášení podnětů 
od občanů, která je součástí aplikace Mobilní rozhlas. Prostřednic-
tvím této aplikace mohou občané vyfotit nedostatky na území 
města, např. poškozený odpadkový koš, lavičku či jiný mobiliář 
nebo nahlásit černou skládku, nepořádek apod. Stejným způsobem 
lze také nahlásit ztracená zvířata, předměty (peněženku, klíče, 
mobilní telefon atd.) či pohřešované osoby. K fotografiím se auto-
maticky připojí GPS souřadnice místa, kde byla fotodokumentace 
pořízena, a hlášení se s krátkým popisem odešle ke schválení admi-
nistrátorovi aplikace. Po úspěšném ověření je podnět automaticky 

předán kompetentnímu pracovníkovi, který jej vyřídí. Zároveň 
mohou občané sledovat na portálu zmapujto.cz, v jakém stavu se 
jejich podnět nachází (zda je ve stavu řešení např. objednání nového 
odpadkového koše či je zcela vyřešen). Hlášení podnětů je možné 
provést prostřednictvím mobilní aplikace Mobilní rozhlas, kterou 
občané získají v Google Play (Android) nebo App Store (iOS) či pro-
střednictvím uvedeného portálu zmapujto.cz.
Věříme, že nová služba zkvalitní a zjednoduší komunikaci s občany 
města a společně se nám tak podaří udržet naše město krásné 
a čisté. Jan Klimeš, místostarosta města

V současné době si mohou občané zarezervovat termín pro vyřízení 
záležitosti na úseku dopravně správních agend. Služba, která běží 
již několik let, se osvědčila, a proto se vedení města rozhodlo rozší-
řit možnost rezervace termínu pro vyřízení dané záležitosti 
i na další agendy Městského úřadu Prachatice. Konkrétně se jedná 
o agendy občanských průkazů, pasů a matriky, kde si občané 
od 1. srpna 2021 mohou rezervovat termín návštěvy na úřadě.
Prostřednictvím webových stránek města Prachatice www.pracha-

tice.eu si občan vybere požadovaný den a čas, který je k dispozici, 
a provede registraci, která je následně e-mailem potvrzena. Občan 
se poté dostaví v zarezervovaném termínu a čase na městský úřad 
k vyřízení jeho záležitosti. Rezervační systém je prozatím spuštěn 
bez výdeje pořadových lístků a dle zájmu veřejnosti o novou službu 
může být dále rozšířen, případě upraven. Jedná se o další krok 
vedení města ke zkvalitňování služeb městského úřadu pro veřej-
nost. Jan Klimeš, místostarosta města

Dva koncerty, které absolvoval prachatický klarinetový soubor 5. 
a 6. července 2021, se nesly v duchu skvělé odezvy publika, ale také 
pomoci.
V pondělí na cyrilometodějský svátek účinkovali klarinetisté Jan 
Hovorka, Petr Chalupský, Tomáš Janoušek a Vít Neužil v krásných 
prostorách Poutního kostela Jména Panny Marie v Lomci u Netolic. 
Koncert samozřejmě doprovodila zpěvem Petra Sovová a také Mar-
cela Haspeklová, která připravila pro publikum několik svých melo-
dramů, které tvoří v současné době na hudbu Jana Hovorky. Tento 
koncert byl koncipován jako koncert klasické hudby. V programu 
zazněly skladby velkých jmen hudební historie – Dvořák, Bach, 
Händel, Puccinni aj. Velký zájem vzbudila také vlastnoručně umě-
lecky kovaná růže člena souboru Vítka Neužila.
Na druhý státní svátek (Den upálení M. J. Husa) se konal koncert 
v Záblatí u Prachatic, který kontrastně přinesl publiku možnost 
zaposlouchat se do skladeb modernějšího charakteru od swingu, fil-

mových melodií, veselých árií až k vlastní tvorbě. Ano, právě vlastní 
tvorba zde měla svou premiéru v podobě veselé zpívané árie Komu 
srdce dám, jejímiž autory jsou Jan Hovorka, Marcela Haspeklová, 
Petra Sovová za spolupráce všech členů souboru. Jsme velice rádi, 
že se nám podařilo vykouzlit úsměvy a dobrou náladu posluchačů, 
to je ta největší odměna.
Poslední poděkování patří právě posluchačům našich koncertů. 
Ve spolupráci s obcí Libějovice a římskokatolickou farností měli 
návštěvníci a posluchači 5. 7. 2021 možnost přispět dobrovolnou 
částkou na pomoc lidem postiženým tornádem, které se přehnalo 
jižní Moravou. Vzhledem k ohromnému počtu posluchačů a přede-
vším velkým srdcím, která opravdu mají, se podařilo vybrat částku 
13 030 Kč.  
Je neuvěřitelné, jak se dokážou lidé spojovat a být solidární. Kla-
níme se před vámi, bylo nám ctí a potěšením vám hrát a zpívat.

Jan Hovorka, Klarinetový soubor Prachatice

První badatelská cesta vedla do Blanského lesa

Hlášení podnětů či závad v nové aplikaci

Rozšíření rezervačního systému na další agendy městského úřadu

Klarinetový soubor Prachatice potěšil posluchače a také pomáhal
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Děti narozené v prachatické
nemocnici v červnu 2021

Jiří Pancer
Jeho rodiče dali souhlas ke zveřejnění jména a příjmení.

Jarmila Pešková, matrikářka

V červnu 2021 se v Prachaticích narodilo 15 dětí. Z celko-
vého počtu bylo devět chlapců a šest děvčat. U chlapců se 
opakovalo dvakrát jméno Jan, u děvčat dvakrát jméno
Natálie. Tentokrát se narodilo pouze jedno dítě s trvalým 
pobytem v Prachaticích:

Radniční list – měsíčník města Prachatice.
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Hurá na prázdniny
Poslední dny před prázdninami je třeba si 
ve školce hezky užít. Protože všechny děti 
mají rády pohádky, nejlepší je divadlo!
Každá třída si vybrala tu svojí nejoblíbenější, 
poctivě nacvičila a nazkoušela a divadlo pro 
celou školku bylo na světě. Nejmenší prvňáci 
za vydatné podpory svých učitelek zahráli 
tu O kůzlátkách, druhákům jejich paní uči-
telky pomohly s pohádkou O Budulínkovi, 
Budku zvládly děti ze třetí třídy jenom 
s malou nápovědou. Příběh O Paraplíčku nej-
starší čtvrťáci zahráli, zazpívali a zatančili již 
docela sami.

Jak to v životě bývá, všechno má svůj začátek 
i konec a na konci je loučení. S předškoláky 
(a brzy již velkými školáky) se přišla rozlou-
čit opravdu celá školka a poslední vystou-
pení, které děti v mateřince předvedly, 
se moc povedlo a sklidilo zasloužený potlesk. 
Pasování na prvňáky, předání „školkového 
vysvědčení“  a  pohádkových kníž ek 
na památku bylo plné smíchu, nikdo nesmut-
nil. Cestu do svojí školky děti dobře znají 
a kdykoliv se jim zachce, můžou přijít 
na návštěvu.
A protože se děti, teď již budoucí prvňáci, 
ještě chtěly rozloučit s paní učitelkou Jaruš-
kou, která s nimi ve školce prožila celé tři 
roky, musely se za ní vypravit do Ovesného 
na chalupu. Cesta vlakem rychle utekla 
a už se vystupovalo na zastávce. Paní učitelka 
již na děti netrpělivě čekala, připravila pro 
ně výborné pohoštění, hodně se povídalo 
a vzpomínalo. Ani počasí, které moc nepřálo, 
výlet nedokázalo pokazit a do školky se děti 
vrátily plné dojmů a zážitků.

Mirka Studená, MŠ Česká – Paraplíčko

Přehled svatebních obřadů
Na počátku loňského roku jsme předpokládali, že vzhledem k atraktivnímu letopočtu 2020 
bude svatebních obřadů v matričním obvodu Prachatice více než v roce předchozím. Nikdo 
nemohl tušit, že právě rok 2020 se zapíše do historie jako rok pandemie covidu-19 a společ-
nost bude paralyzována. Přestože jsme museli dodržovat měnící se opatření a nařízení 
vlády České republiky, Ministerstva zdravotnictví ČR, případně hygienických stanic, kupo-
divu jsme opravdu v našem matričním obvodu uzavřeli o pět svatebních obřadů více než 
v roce 2019 - celkem 48. Z tohoto počtu byly čtyři sňatky církevní, uzavřené v Chrobolech 
v kostele Narození Panny Marie, ve Vitějovicích v kostele sv. Markéty, na Libínském Sedle 
v kostele sv. Anny a v Prachaticích v kostele sv. Petra a Pavla. S cizincem nebyl v loňském 
roce uzavřen sňatek žádný. Většina svatebních obřadů, celkem 35, se konala v naší krásné 
historické obřadní síni. Několik obřadů bylo uzavřeno i na jiných místech, např. v parku 
Hospice sv. Jana N. Neumanna, na Arkádách Staré radnice, u chalupy Ambra na Libínském 
Sedle, v Osekách nebo v Nebahovské ulici na soukromých  zahradách. Oddávalo se také 
v obcích, kde není matriční úřad. A tak do stavu manželského uvedli své občany starostka 
z Vitějovic Lenka Tůmová, starosta z Nebahov Jan Zámečník  a místostarosta z Těšovic 
Pavel Bauer. Všichni za přítomnosti matrikářky z Městského úřadu Prachatice uzavírali 
po jednom manželství.
Z celkového počtu bylo 22  sňatků, kdy ženich i nevěsta měli trvalý pobyt v Prachaticích, 
a sedm, z nichž alespoň jeden z páru měl trvalý pobyt v Prachaticích.
Nejvíce svatebních obřadů bylo opět v srpnu, a to 10, v červnu bylo devět obřadů a také 
devíti páry byl nezvykle využit k uzavírání manželství únor, a to, jak už jsme psali, díky 
atraktivnímu letopočtu, k němuž se ještě přidalo atraktivní číslo měsíce a také dnů – např. 
20. 2. 2020, 22. 2. 2020. Tři manželské páry si také vybraly pro svůj svatební den datum 
vyskytující se pouze v přestupném roce – 29. 2. 2020. Žádný svatební obřad se nekonal 
v době nejpřísnějších protipandemických opatření v dubnu a květnu.
V současné době se vede debata o rozšíření možnosti, aby si ženy mohly zvolit po uzavření 
manželství mužský tvar příjmení. Tato možnost je v současné době zákonem podmíněna 
vazbou alespoň jednoho ze snoubenců  na cizinu. V loňském roce této možnosti využily dvě 
ženy. Čtyři páry si ponechaly svá dosavadní příjmení a ve dvou případech si žena ke společ-
nému příjmení připojuje na druhém místě příjmení dosavadní.
V letošním roce jsme ke 30. červnu 2021 uzavřeli 15 svatebních obřadů v Prachaticích, 
z nich čtyři mimo obřadní síň a jednu svatbu svých občanů uzavíral starosta Těšovic Miro-
slav Leffler.
Věřím, že díky protiepidemickým  opatřením, které lidstvo zavedlo, aby se zachránilo 
a ochránilo, se bude moci od těchto omezení upouštět a situace se bude zlepšovat, 
až se časem  z tohoto období stane těžko uvěřitelná vzpomínka na svatební obřady, kdy 
všichni přítomní museli mít zakrytou tvář a nesmělo se blahopřát podáním ruky.

Eva Matysová, matrikářka

Hospicová desítka přilákala desítky běžců
Hospicové desítky, benefičního závodu na podporu Hospice sv. Jana N. Neumanna, o. p. s., 
se letos zúčastnilo na 150 běžců. Desátý ročník tohoto závodu tak byl jedním z nejúspěšněj-
ších. Cílem akce bylo z vybraných finančních prostředků pořídit koncentrátor kyslíku, 
a to se i díky podpoře Nadace Divoké husy podařilo.
Do letošního ročníku tohoto tradičního závodu byla zapojena všechna města, ve kterých 
má Hospic sv. Jana N. Neumanna své pracoviště – Prachatice, České Budějovice, Strako-
nice, Český Krumlov. Organizace akce se musela přizpůsobit aktuálním možnostem, proto 
byl závod virtuální a sportovci se ho mohli zúčastnit individuálně.
Největší zájem běžců jsme zaznamenali o pětikilometrovou trať v Prachaticích. Velké oblibě 
se také těšila možnost zúčastnit se akce „kdekoli/kdykoli“. Stejně jako v předchozích letech 
i letos šlo o to si zasportovat a zároveň přispět na dobrou věc.
Závod byl sice virtuální, cíl měl ale zcela konkrétní – z vybraného startovného zakoupit 
koncentrátor kyslíku, který velmi pomáhá pacientům např. s karcinomem plic nebo 
po prodělaném onemocnění covid-19. Díky všem skvělým sportovcům a také Nadaci 
Divoké husy jsme společně vytyčeného cíle dosáhli.
Děkujeme městu Prachatice za finanční podporu, Michalu Pilouškovi za technickou a soft-
warovou podporu a Nadaci Divoké husy, která akci podpořila a výtěžek z běhu zdvojnáso-
bila. Hlavně děkujeme všem účastníkům a těšíme se na další akce, kde se budeme moci 
(snad už i osobně) potkat. Šárka Pechková, vzdelavani@hospicpt.cz

Na téma svědectví o Pražském Jezulátku …
… se bude hovořit ve dvou termínech: ve středu 11. 8. nebo ve čtvrtek 12. 8. 2021 v 19.00 
hod. v galerii sv. Jana Nepomuka Neumanna u sester boromejek v Neumannově ulici 142 
v Prachaticích (případné dotazy na tel. 723 477 525). Vincenta Kořínková
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Nová střelnice nebude nikomu překážet ani otravovat hlukem
Josef Amort – předseda Spolku sportovních aktivit Šumava
Prachatický rodák (* 1954), do 15 let bydlel v Nebahovech, pak 
nastoupil do učení v Českých Budějovicích – obor automechanik. 
Vyučil se v roce 1972 a nastoupil k národnímu podniku Silnice 
v Prachaticích. Když mu bylo dvacet let, krátce po sobě mu zemřeli 
oba rodiče a natrvalo přesídlil do Prachatic. U Silnic pracoval 
do roku 1991. Od té doby osoba samostatně výdělečně činná – opra-
voval automobily (karosářské práce), od roku 2000 až do roku 2020 
vyráběl na zakázku ventilátory pro německé odběratele.
K jeho koníčků patří myslivost a sportovní střelba. Má dceru Janu 
(* 1974) a manželku Hanu.

Jak se máte? Co děláte?
 Teď nedělám nic (smích) … Chodím z rozjívenosti dva tři dny 
v týdnu k příbuznému na brigádu, abych přišel mezi lidi. Jsem 
šťastný člověk. Nedávno jsem poslouchal vyprávění Arnošta 
Lustiga. Ten to řekl úplně přesně: Člověk může být šťastnej jenom 
tehdy, když se vypořádá s minulostí. S tou jsem se vypořádal, 
nepitvám se v tom, co mohlo být jinak a jak to mohlo být.

Hodně se mluví o tom, že scházejí šikovní řemeslníci. Jaký 
význam pro vás mělo učení?
 Zásadní. Dobrá parta, v ročníku nás bylo čtyřicet, polovina jeden 
týden chodila v Budějcích do školy, druhá půlka na praxe. Po týdnu 
jsme se prostřídali. Škoda 100 a podobná auta, to bylo pár kabelů, 
jeden karburátor, elektronika neexistovala. Když se auto rozbilo, 
bylo za pět minut spravený. Dneska motory vypadají zhruba stejně, 
ale kolem nich je všechno úplně jinak. Auto není auto, ale elekt-
rárna. Opravit auto z devadesátých let pro mě není problém, ale při-
znám se, že u současných vozů ani neotvírám kapotu (smích) … 
V patnácti letech jsem se začal hrabat v pionýru a už mně to zůstalo. 
Přitom táta byl úředník a matka pracovala v Jitoně, k autům 
a motorkám neměli žádný vztah. V učení v Budějcích jsem se navíc 
setkal s Milanem Šimákem, chodil o rok výš. Do té doby jsem znal 
jen jeho bráchu Pepíka. Milan už tehdy koketoval s motokárami 
a začala naše spolupráce. Nastálo jsem k němu přešel někdy v roce 
1977 nebo 1978. Skoro každý den po práci jsme spolu dělali káru, 
o víkendech jezdili na závody. Zaměstnavatel nám refundoval tři 
čtyři měsíce mzdy. Jo, to bývaly časy…

Jako mechanik jste byl u toho, když v roce 1980 Milan Šimák 
vyhrál titul mistra Evropy v motokárách. Užil jste si setkání, 
které loni zorganizoval ke čtyřicátému výročí?
 Jasně, to se velmi vydařilo, přijely mraky známých. To vzpomínky 
naskočí hned. Standa Volín, Franta Hofman je v Prachaticích, s tím 
se potkáváme, Čermák, Mandík, hodně už jich není …

Motokáry jsou pro vás krásnou minulostí, sportovní střelba sou-
časností. Ale nebýt výstavby nové střelnice v Prachaticích, mohli 
jsme o ní mluvit taky v minulém čase?
 Nechtěli jsme zastavit střílení v Prachaticích, které má ve městě 
tradici, proto se naše parta pustila do jednání o přemístění stávající 
střelnice. Ve své době krásná a špičková střelnice začala vadit okolní 
zástavbě. Pokuty od hygieniků za porušování hladiny hluku by náš 
střelecký klub neustál. Nová střelnice je za sběrným dvorem, kde 
nikoho neotravuje. To je ukrutné plus. Naše původní střelnice taky 
bývala na místě samotná – tankové cvičiště, nikde nic, nikdo 
nikomu nepřekážel. Pak ji postupně obklopily baráky. Samozřejmě, 
že střílení způsobuje hluk. Řeknu na rovinu, sám bych taky nechtěl 
bydlet někde poblíž. Dneska střelnice stojí za průmyslovou zónou 
v loukách, naproti lom. Z kryté haly nejde vůbec žádný hluk, tam se 
může střílet čtyřiadvacet hodin denně, soboty neděle. Je za městem, 
a vlastně ještě ve městě, kousek za cedulí.

Stále se objevují názory, proč se neodhlučnila stávající střelnice?
 To byl první názor nás všech, to není nic nového. Jenže projekt 
na odhlučnění nejdřív dosáhl osmi, potom pětadvaceti milionů! 
Zůstalo by ale jenom deset stavů, kde by byla malorážka, která 
by tam taky neprošla? To je přece nesmysl! A kde bychom na to vzali 
peníze? Měli jsme ušetřených pár stovek tisíc. Dělali jsme tam 
novou kanalizaci a další nutné opravy, víc peněz jsme neměli. 

A město by nám ji odhlučnilo? Za takové peníze? To by přece nikdo 
neodsouhlasil. Proto se začal hledat nový plac s tím, že městu pro-
dáme starou střelnici. Tím nám naskočí peníze a můžeme postavit 
novou střelnici tam, kde nebude překážet a bude odhlučněná. To je 
přeci naprosto logický postup.

S přemístěním střelnice máte za sebou osmiletou anabázi – vyři-
zování, dohady, spousta jednání. Kdy vám bylo nejhůř?
 Na to horší nevzpomínat … Osm let, to není krátká doba. Od prv-
ních nápadů po kolaudaci to bylo nejen hodně času, ale taky nervů. 
Chci říct, že nová střelnice není v našem osobním vlastnictví, je stře-
leckého klubu. S městem byla perfektní domluva v tom, že než 
postavíme novou střelnici, budeme střílet na staré, aniž by bylo sta-
noveno jak dlouho. Všechno se prodlužovalo, pak přišel covid. 
Klaplo to, ale vyslechl jsem si, že jsme střelnici prohandlovali. Taky 
jsem měl černé myšlenky, že to nedotáhneme. Nejhorší bylo, když 
jsme prodali naši starou střelnici, ale neměli jsme ještě kopnuto 
na nové, ani podepsané papíry, jen všechno slíbené na pusu, žádnou 
oficiální smlouvu. Ano, peníze na kontě za prodanou střelnici jsme 
měli. Koupili jsme pozemek, jenže co by se stalo, kdybychom nese-
hnali peníze na výstavbu nové? Pomohla nám dotace od Minister-
stva školství, mládeže a tělovýchovy. 

Už se stěhujete do nového?
 Pomalu, ale jistě. Naše hala je zkolaudovaná, jede zkušební pro-
voz, dodělávají se terčová zařízení, střelecké posty. Jsme ve finále. 
Taky se vyřizují papíry pro odkoupení stavby malorážkové střel-
nice, kterou zainvestovalo město Prachatice. Aspoň její části. Nebu-
deme mít zatím asi na celý objekt, uvidíme, kam dosáhneme.

Počítáte s tím, že pozvete zájemce na prohlídku?
 Stoprocentně. Až se všechno dá dohromady, můžou si i vystřelit 
pod dozorem, to není vůbec žádný problém. Počítáme s tím, že veřej-
nosti ukážeme moderní střelnici. Proč se nepochlubit krásnou věcí.

Až budou v nové hale střelecké závody, najdeme vaše jméno 
ve startovní listině?
 Od roku 1992 jsem střílel léta letoucí. Skoro všechny závody, 
které existovaly, a to nejen v Prachaticích. Dneska si vystřelím rád 
a z radosti, ale už nechodím na závody. Už mě nebaví soutěžit a ner-
vovat se, jestli budu druhý, pátý, desátý. Závodní položku si na střel-
nici občas dám, výsledky by asi byly, ale už prostě nezávodím.

Vyptával se Václav Malina.
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